
Referat fra Bruger-og Pårørenderådsmøde på Ældrecenter Hvissinge 

 Tirsdag d. 7. marts 2023 kl. 13.30-15.00 

  i Oasen 

 

Medlemmer: 
 Gitte Elgaard-Jensen, Flemming Normann Nielsen, Anne 

Lorentzen, Pernille D. Jørgensen, Per Froholdt, Helle Østergaard 

Nielsen, Michael Jensen, Jeanette Fisk, Helle Petersen, Annette 

Elsberg, Charlotte Petersen (Lotte Kold) 

Fraværende: Jeanette Fisk – Inge Lindstrøm i stedet, Flemming Normann Nielsen 

Referent: Lotte Jensen 

 

Dagsorden Referat 

1. Valg af ordstyrer 

 

Per Froholdt. 

2. Orientering fra 

ledelsen  

- 2 nye afdelingsledere. Lotte Kold ansat d. ½-

23 - afd. 1+2. Michael Thrane ansættes d. ¼-

2023 – afd. 3 + dagcentre. 

- Den sidste SSA-aftenvagt er ansat pr. 15/3-

2023. 

Pernille, nattevagt rykker til aftenvagt på afd. 

3, og nattevagt-stilling er allerede slået op. 

Aktivitets- og Rehabiliteringskoordinator er 

blevet genopslået. 

- Politikerne har iværksat, at ældrecentrene 

skal have hver deres profil. Hvissinges profil 

bliver ”Et hus i bevægelse – Aktivitet i 

hverdagen”, og der vil blive lavet videoer til 

rekruttering og hjemmeside. 

- Nogle medlemmer af SSSU vil deltage på 

mødet til september for blandt andet at drøfte 

profilen. 

- Vi har afsluttet forløbet med 

Demensrejseholdet. Vi fortsætter med 

beboerkonferencer på afd. 1+2, og afd. 3 

fortsætter med noget, der ligner 

beboerkonferencer. 

- 2 gange om ugen afholdes triagerings-møder 

på alle afdelinger. Disse bruges til tidlig 

opsporing af sygdom hos beboerne. 



- Der har været møde med Glostrup 

Ejendomme. Der er afsat 7,5 mio kr. til 

renovationer på alle kommunens ejendomme. 

Vi ved endnu ikke, hvad der bliver renoveret. 

Vi har sendt sag til politikerne om renovering 

af Hvissinge i forbindelse med etableringen af 

de 30 ekstra plejeboliger, der bliver behov for 

senest i 2030. 

- Vi har fået normeringen for 2023, men ikke 

det endelige budget. Vi gik ud af 2022 med et 

underskud på 5 mio. kr. på Hvissinge. Vi får 2 

mio. kr. mere i år, og lidt mindre de næste 

år. Sammen med medarbejderne har vi 

vurderet, hvor der kan justeres i 

normeringerne, så budgettet 2023 

overholdes. 

- Vi gør alt for at bruge interne vikarer, som 

kender huset. Michael udtrykte bekymring 

for, at personalet løber så stærkt, at der er 

ikke tid til omsorg for beboerne. 

 

3. Orientering fra 

køkkenet 

Pr. 1/1-2023 skulle der spares en køkkenleder, så 

nu er Annette Elsberg leder for alle ældrecentre. 

Pt. bruger Annette meget tid på Dalvangen, da det 

kræver tid med organisation, procedurer m.m. 

Det er meget svært at rekruttere 

ernæringsassistenter. 

 

Pt. er der 2 beboere, der får gelékost. 

4. Orientering fra 

Seniorrådet 

Der har været valg i efteråret, så nu er der 9 

medlemmer og 5 suppleanter i Seniorrådet. 

5. Høringsskema –  

Kvalitetsstandard -

Personlig pleje og 

praktisk hjælp 

Vedhæftet 

Drøftelse af spørgsmål/kommentarer. 

 

Helle Østergaard Nielsen: Hvis bare de vedtagne 

kvalitetsstandarder virkede, var der ingen 

problemer, men det gør de ikke. 

6.  
a. Motivation/deltagel-

se fra personalet til 

diverse aktiviteter 

 

Temmelig forringet fysik hos flere af beboerne grundet 

manglende fysiske aktiviteter (KVS 2023) 

Drøftet under punkt 5. 



for fastholdelse af 

funktionsniveau.  

b. Oprydning i 

boligerne efter 

måltider i egen bolig 

 

c. Udflugter, omtalt i 

”Velkommen til 

Ældrecenter 

Hvissinge” 
 

 
d. Individuelt tilpasset 

pleje og personlig 

hygiejne 
 

e. Stadig alt for lang 

svartid ved nødkald 

(håndledsknap).  
 
 

 

 
 

f. Alt for få Bruger- og 

Pårørenderådsmøder 
 
 

 

g. Mulighed for nye 

tiltag og ændringer 

udsendes til 

pårørende, evt. via 

mail 
 

           Helle Østergaard Nielsen 

 

 

Blev ikke drøftet. Men der opfordres til at kontakte 

personale, når der ikke er fjernet service fra boligerne. 

 

Hvornår? Ingen fra juli 2022 til d.d. 

Der søges puljer af frivillige-foreningen til diverse 

aktiviteter/udflugter hvert år. 

Der har været flere udflugter i 2022, både stor og små. 

 

Hvornår? (KVS 2023)  

Drøftet under pkt. 5. 

 

Eks. efter fald – ca. 25 min. 

Ofte virker nødkaldene ikke. 

Der er søgt penge til et nyt telefonsystem, som vil hjælpe 

på nødkaldssystemet. Der opfordres til kontakt til 

personalet eller ledelsen, når nødkaldene ikke svares. 

Nødkaldspjece omdeles. 

 

4 x 1,5 time om året ændrer ikke ved noget som helst. 

Punkter på dagsorden kan ikke nå at blive behandlet. 

Der bliver afholdt et ekstra møde d. 3/5-2023. 

Der er pt. ingen suppleanter. 

 

Spørgsmålet var om der blev omdelt materiale omkring 

nye tiltag og ændringer i beboernes postkasser, som 

også kunne sendes med mail. 

Der omdeles ikke materiale til postkasserne, men der 

hænges opslag på afdelingerne og på tavlerne udenfor de 

enkelte afdelinger. 

 

7. Sommerferieperioden 

              

 

 

 

 

 

             Michael Jensen 

Michael gav udtryk for at der var kaos i 

sommerferieperioden sidste år. 

Helle P. forklarede, at da mange af de nyansatte 

havde planlagt ferie inden ansættelsen, kunne vi 

ikke lave det om. I år er ferierne blevet spredt, og 

vi prøver så vidt muligt at bruge lokale vikarer, som 

kender huset og beboerne. 

Det er et stort ønske fra beboerne, at vikarerne 

både kan tale og forstå dansk. 

 



8. Eventuelt Pernille: Nogle beboere føler sig meget generet af 

andre beboere. Det er nødvendigt, at dette kommer 

op på et højere plan, ellers ender det ud i en 

naboklage. 

Det er politisk bestemt, hvilken slags beboere vi 

skal modtage på afdeling 3. Der er lavet en sag til 

politikerne om øget normering, 

aktivitetsmedarbejder og støttekontaktpersoner til 

beboerne med særlige behov på baggrund af 

psykisk sygdom. Pt. deltager i møderne omkring 

visiteringen kommende beboere.  

 

Helle Ø.N.: Kan man låne et lokale, når familien 

kommer på besøg?  

Ja, det er muligt at benytte ”Krogen” lige inden for 

til højre ved afdeling 3 eller cafeen. 

 

Pernille: Er der mulighed for frisør, fodpleje fast på 

Hvissinge?  

Det er Glostrup ejendomme der har råderet over 

frisørlokalet, som de har prøvet at leje ud i mere 

end 4 år uden held. Der må derfor gøres brug af de 

mobile frisører og fodplejere. 

 

Lotte Kold, ny afdelingsleder afd. 1+2, kan træffes 

hver mandag fra kl. 15-20 på Hvissinge. 

 

9. Næste møde 

 

3. maj 2023 – indkaldelse kommer senere. 

 

 


